

Blues musician, Anthony Gomes, donates musical equipment to the MUHC psychiatry program

Mental health patients and their music therapists to benefit from gift that will help healing through music

Blues musician, Anthony Gomes, donates musical equipment to the MUHC psychiatry program

Published: 2016-07-07

Mental health patients and their music therapists to benefit from gift that will help healing through music

[Blues musician, Anthony Gomes, donates musical equipment to the MUHC psychiatry program](#) from McGill University Health Centre on [Vimeo](#).

Blues musician Anthony Gomes provided “music to the ears” of patients and staff at the MUHC yesterday as he announced a donation of sound recording and listening equipment to the Montreal General Hospital’s (MGH) Adult Psychiatry Department. Those in attendance were also treated to an impromptu live performance by members of the MUHC’s Le Groupe MusiArt, and Gomes, who performed at the 2016 Festival International de Jazz de Montreal this week.

“This donation will provide music-listening stations for psychiatry in-patients, as well as new equipment, including amplifiers and speakers that will be used by our renowned choir Le Groupe MusiArt, which is made up of mental health patients and our talented music therapist, Dany Bouchard,” says Dr. Nadia Szkrumelak, Chief of the Department of Psychiatry at the MUHC. “This gift will have a direct impact on patients by enhancing the healing environment on our In-Patient unit.”

The donation was made courtesy of the Music Is The Medicine (MITM) Foundation, which Gomes launched in 2010 to positively impact the lives of others through the healing power of music. “As a musician, I know first-hand how music impacts people - I see it at every show,” says Gomes, who has shared the stage with B.B. King, Buddy Guy, and Robert Plant, among others. “Performing with the choir here today, and seeing how that program has changed lives was really moving. The work done by the music therapy program is really outstanding.” The US-based musician was born in Toronto and has roots in Montreal and Quebec City.



“Le Groupe MusiArt was created at the Montreal General Hospital to Hospital improve and maintain mental health through creative expression while increasing well-being, self-esteem and concentration, and educating the general public about mental health issues,” says Dr. Marie-France Boudreault, MUHC psychologist, who founded the group in October 1998 and continues to act as director. “Singing and music are extraordinary means of expression, and this donation will allow us to continue the creative process and improve the health of our patients.”

The MUHC’s Adult Psychiatry Department will be receiving the MITM Foundation’s first gift in Canada. The MUHC psychiatry department is responsible for treating some of the province’s most complex patient cases. The department receives around 50,000 outpatient visits and around 500-600 inpatients annually.

Le musicien de blues, Anthony Gomes, verse un don d’équipement au programme de psychiatrie du CUSM

Publié: 2016-07-07

Les patients du service de santé mentale et leurs musicothérapeutes profitent d’un don qui les aidera à guérir grâce à la musique

[Blues musician, Anthony Gomes, donates musical equipment to the MUHC psychiatry program from McGill University Health Centre on Vimeo.](#)

Ce fut de la « musique à leurs oreilles », lorsque le musicien de blues Anthony Gomes a annoncé hier aux patients et aux membres du personnel du CUSM qu'il allait faire un don d'équipement d'écoute et d'enregistrement sonore au service de psychiatrie adulte de l'Hôpital général de Montréal (HGM). Ceux qui étaient présents ont également eu la chance d'assister à un spectacle impromptu de la part des membres du Groupe MusiArt et de Gomes, qui a participé au Festival international de jazz de Montréal cette semaine.

« Ce don permettra l'installation de postes d'écoute pour les patients du service de psychiatrie, ainsi que l'achat de nouvel équipement, dont des amplificateurs et des haut-parleurs qui seront utilisés par Le Groupe MusiArt, notre chorale renommée composée de patients du service de santé mentale du CUSM, et par nos talentueux musicothérapeutes, Mélanie Auberson et Dany Bouchard », explique Dre Nadia Szkrumelak, chef du service de psychiatrie du CUSM. « Ce cadeau aura un impact direct sur les patients en rehaussant l'environnement de guérison de notre unité de soins. »

Le don a été rendu possible grâce à la Fondation Music Is The Medicine (MITM) lancée par Gomes en 2010, dans le but de créer un impact dans la vie des gens à travers le pouvoir de guérison de la musique. « En tant que musicien, je connais très bien l'impact de la musique sur les gens, je le vois à tous les spectacles », explique Gomes, qui a déjà partagé la scène avec B.B. King, Buddy Guy et Robert Plant, parmi d'autres. « Jouer de la musique avec la chorale aujourd'hui et constater à quel point le programme a influencé des vies, c'est très touchant. Le travail du programme de musicothérapie est vraiment remarquable. » Le musicien maintenant établi aux États-Unis est né à Toronto et continue d'entretenir des liens dans les villes de Montréal et de Québec.



« Le Groupe MusiArt a été créé à l'Hôpital général de Montréal dans le but d'améliorer et de préserver la santé mentale grâce à l'expression créative, tout en contribuant au bien-être, à l'estime de soi et à la concentration, et en sensibilisant les gens envers les problématiques de santé mentale », explique

Dre Marie-France Boudreault, une psychologue du CUSM qui a fondé le groupe au mois d'octobre 1998 et qui continue d'incarner son rôle de directrice. « Le chant et la musique sont de puissants modes d'expression qui nous permettront de préserver le processus créatif et améliorer la santé mentale de nos patients. »

Le service de psychiatrie adulte du CUSM est le premier à recevoir un don de la part de la Fondation MITM au Canada. Le service de psychiatrie du CUSM est responsable du traitement de certains des cas les plus complexes de la province et traite environ 50,000 patients par année en clinique et 500 à 600 patients hospitalisés.

Commentaires et questions

Affaires publiques et Planification stratégique :

C : public.affairs@muhc.mcgill.ca; T : 514 934-1934 #31560; F : 514 843-1696